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Abstract (en)
The method according to the invention makes it possible to produce castings (1) with ceramics embedded in the manner of composites. In this
method, overheated melt is poured into a ceramic moulding shell (30), integrated into the cavity of which is at least one porous ceramic body. Such
a ceramic body (2), which has a fully intercommunicating pore volume (22) and the ceramic structure (26) of which forms a three-dimensional
network, at least partially fills the cavity of the moulding shell. The porous ceramic body is connected to the wall of the moulding shell. In the case of
refiner plates (1) for paper manufacture, the webs (10) can be reinforced in the region (20) of the beating surfaces (15) with embedded ceramic (2).
Castings according to the invention can also be used for the production of turbine blades (100) with armoured tips. <IMAGE>

Abstract (de)
Mit dem erfindungsgemässen Verfahren lassen sich Gussstücke (1) mit verbundartig eingelagerter Keramik herstellen. Dabei wird überhitzte
Schmelze in eine keramische Formschale (30), in deren Hohlraum mindestens ein poröser Keramikkörper integriert ist, gegossen. Ein solcher
Keramikkörper (2), der einen vollständig kommunizierenden Porenraum (22) aufweist und dessen Keramikstrukur (26) ein dreidimensionales Netz
bildet, füllt zumindest teilweise den Hohlraum der Formschale. Der poröse Keramikkörper steht in Verbindung mit der Wand der Formschale. Bei
Refinerplatten (1) für die Papierherstellung lassen sich die Stege (10) im Bereich (20) der Mahlflächen (15) mit eingelagerter Keramik (2) verstärken.
Auch Turbinenschaufeln (100) mit gepanzerter Schaufelspitze lassen sich als erfindungsgemässe Gussstücke fertigen. <IMAGE>
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